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Sod-eluvozems have formed on the terraces of the Kama river covered by thin (0,5–0,8 m) ancient alluvium of 
arenaceous-loamy sandy granulometric composition under mixed forests.  Well differentiated eluvial horizon with iron-
humus ortsteins is bedded in the profile under grey-humus horizon. Silty bedrock is under eluvial part of the profile. 
There are mixed stratums of clay and sand. Psammozems are formed in the parts of the deeper aggradations of sand 
compositions under pine forests. Sod-eluvozems have humus profile of forest type. The amount of humus contrastingly 
decreases in eluvial horizon. The soils are acid, with low absorption capacity and base saturation. The tendency to acid 
decrease and considerable increase of base saturation is registered in underflooding sod-eluvozems. The probable areal 
of sod-eluvozems on the banks of the Kama reservoir is determined on the basis of  GIS technologies . The area is 
about 140 km2.  The areal is determined by absolute levels of altitudes of the Kama benches, on which two-layer soils 
were rergistered.
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Процесс липолиза и всасывания образующихся при этом веществ является ключевым моментом, опреде-
ляющим эффективность включения компонентов триглицеридов и фосфолипидов в метаболические процессы 
организма и их последующее биологическое действие. Результаты изучения способности оливкового, подсол-
нечного, кукурузного, льняного масел, масла грецкого ореха, а также ряда фармакологических препаратов: 
«Эссенциале форте», «Эссливер форте», «Фосфоглив», содержащих в качестве действующего начала эссен-
циальные фосфолипиды, гидролизоваться под действием липолитических энзимов позволяют сделать вывод о 
том, что наибольшей способностью к ферментативному гидролизу и, соответственно, большей способностью 
включаться в метаболические процессы организма обладают масло льна и грецкого ореха, а среди фармаколо-
гических препаратов – «Фосфоглив».
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The process of lipolysis and absorption of formed substances is a key moment determining the effectiveness of the 
inclusion of components of triglycerides and phospholipids in the metabolic processes of the body and their subsequent 
biological effect. The results of the study of the ability of olive, sunflower, corn, flaxseed oil, and walnut oil of plant 
origin, as well as a number of pharmaceuticals, “Essentiale forte”, “Essliver forte “, “Phosphogliv” containing as active 
ingredient essential phospholipids to hydrolyze under the action of lipolytic enzymes, suggest that the greatest ability 
to enzymatic hydrolysis and, accordingly, a greater ability to be included in the metabolic processes in the body have 
flax oil and walnut oil, and among pharmaceuticals - “Phosphogliv”.
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Гепатотропные эффекты фармпрепарата «Фосфоглив», льняного масла, а также масел из плодов черного и грец-
кого орехов изучались в экспериментах на крысах-самцах, у которых моделировалось токсическое поражение печени 
путем введения тетрахлорметана. Функциональное состояние печени оценивали по показателям активности в крови 
животных аспартатаминотрансферазы, аланинаминотрансферазы, γ-глутамилтранспептидазы, щелочной фосфатазы и 
по концентрации в сыворотке крови общего и прямого билирубина. У крыс с интоксикацией СCl4 существенно увели-
чилась активность трансаминаз, γ-глутамилтранспептидазы и увеличилось содержание в крови общего билирубина за 
счет его прямой фракции, что свидетельствует о формировании у животных синдромов цитолиза и внутрипеченочного 
холестаза. Гистологическое исследование ткани печени показало существенные патоморфологические изменения в 


